
Besvarelse af spørgsmål nr. 103 (L 74), som Folketing-
ets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. april 2005

Spørgsmål 103: 
"Har ministeren planer om at foretage en mere gennemgribende analyse af 
konsekvenserne af den stigende takstfinansiering af sundhedsvæsenet –
og i givet fald hvornår?"

Svar:
Som anført i mit svar på spørgsmål nr. 99 er regeringen og amterne i aftal-
en om amternes økonomi for 2004 enige om gradvist at øge anvendelsen 
af takststyring på sygehusområdet. 

Det er i den forbindelse aftalt, at der i 2005 gennemføres en evaluering af 
erfaringerne med amternes anvendelse af samt effekterne af takststyring. 
Som et led i evalueringen drøftes en hensigtsmæssig målsætning for om-
fanget af takststyring i sygehusvæsenet for de kommende år.

Regeringen har i oktober 2004 nedsat et udvalg med repræsentanter fra 
H:S, Amtsrådsforeningen, Sundhedsstyrelsen, Finansministeriet og Inden-
rigs- og Sundhedsministeriet, som skal gennemføre den aftalte evaluering.

Udvalget er på nuværende tidspunkt ved at færdiggøre sin undersøgelse, 
og det er forventningen, at en samlet evalueringsrapport kan foreligge i maj 
2005.
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